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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,

az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján kérdést kívánok benyújtani a nemzetgazdaság i
miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez

„A bérből élő adófizetők többsége azonban máról holnapra él, további sarcolásu k
megengedhetetlen”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Elnök Úr !

A bölcsődei ellátás fizetőssé tételének gondolata nem új keletű: korábban már a Gyurcsány-

kormány is pedzegette ezt . Az akkori ötletet nemrég az Orbán-kormány megvalósította.

Ugyanis a decemberi döntés-dömping idején az Országgy űlés elfogadta, hogy a bölcsődékben

az étkezésért fizetendő térítési díjon felül a gondozásért is külön személyi térítési díjat

állapíthasson meg a fenntartó (önkormányzat), mely maximum az egy főre eső jövedelem 25

százaléka lehet .

Azoknak a családoknak nem kell fizetniük, akiknél az egy főre jutó jövedelem nem éri el a

nettó 38 ezer forintot . Ha viszont eléri, akkor már lesz térítési díj . Ha például egy háromtagú

család 114 ezer forintból él, akkor nekik 9500 forintot kell fizetni, a 180 ezer forintból él ő
családoknak pedig 15 ezer forintot . Mindennek kapcsán Soltész Miklós államtitkár taval y

ősszel egy rádió-interjúban a következ őképpen fogalmazott : „a szabályok nem azt jelentd ,

hogy óriási összegeket kell befizessenek a szül ők” . Felmerül a kérdés, hogy Soltész államtitká r

úrnak ugyanaz számít-e óriási összegnek, mint egy átlagos magyar családnak?

A Magyar Bölcsődék Egyesületének elnöke szerint bár a tehet ősebb szülők valószínűleg ki

tudják fizetni a plusz költségeket, a kevésbé jómódúak körében elindulhat egy olyan



tendencia, hogy azért viszik 2,5 éves korukban óvodába a gyerekeiket, mert olcsóbb . Ez a

fejlődésük és szocializációjuk szempontjából is káros lehet . A Bölcsődei Dolgozók

Demokratikus Szakszervezete pedig átgondolatlan, családellenes döntésnek tartja a sebtében

elfogadott törvényt, amely ellen azonban szakszervezetük (is) hiába tiltakozott, érveléseiket

nem méltányolták, figyelmen kívül hagyták.

Tisztelt Miniszter Úr !
Szeretném felhívni a figyelmét, hogy két évvel ezelőtt még Soltész Miklós államtitkár úr i s

ellenezte a bölcs ődei sarc bevezetését, amely akkori véleménye szerint a gyermekvállalás i

kedv ösztönzése helyett tovább csökkentené a születésszámot . Ekkor hangzott el államtitkár

úrtól a bölcsődék fizetőssé tételének ellenérveként az a gondolat is, miszerint „a bérből élő
adófizetők többsége azonban máról holnapra él, további sarcolásuk megengedhetetlen” .

Mitő l változott meg a véleményük? Úgy gondolja, hogy azóta jobb anyagi helyzetbe kerülte k

a családok?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2012 . március 14.

Sneider Tamás
Jobbik
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